



# COUNCIL OF IMAMS OF OTTAWA–GATINEAU CONSEIL DES IMAMS D'OTTAWA-GATINEAU

## مجلس الأئمة في منطقة أوتاوا-جاتنو

In the name of Allah, the Most Beneficent, the Most Merciful. All praise is for Allah Almighty.

### **Ramadan (1444 - 2023) Announcement**

Tuesday, March 21, 2023

*(French to follow on the page)*

All praise is for Allah Almighty. May the peace and blessing be upon the Messenger of Allah, his family, the faithful companions, and all those who follow them.

Today on Tuesday, March 21 (Sha'ban 29, 1444), there was no confirmation of moon sighting according to the global moon sighting criterion. Therefore, we will complete 30 days of Sha'ban. The Council of Imams of Ottawa-Gatineau hereby declares that the first of Ramadan will be on **Thursday, March 23, 2023**. Accordingly, Taraweeh prayers will begin on **Wednesday night, March 22, 2023** In Sha'ā Allah. Ramadan, the month of the Quran and fasting is about to bring along enormous blessings of Allah, opportunity for our forgiveness and extending kindness to others. The Council is encouraging everyone to partake in your neighbourhood masjid, draw benefit from the congregational prayers; and secure the assured reward from Allah (SWT).

**Sadaqatul Fitr:** Following the fiqhi rules on the type of commodities and their respective weights, the Council has set \$10 as a minimum to be paid per person on behalf of all family members including underage children. Anyone wishing to pay more may do so since there is no upper limit for this obligation. The Council is also encouraging the community to pay Sadaqatul Fitr as soon as possible so that the most deserving people may benefit immediately during the blessed month.

As we set out to observe this blessed month of Ramadan, the Council of Imams of Ottawa-Gatineau extends its best wishes to all Canadians and Muslim communities nationwide. We hope that our fasting and good deeds will be accepted and well-received by Allah Almighty. We call upon all Canadians and Muslims to keep in their prayers the global victims of war(s) and natural disasters. Let us encourage one another in earning the pleasure of Allah (SWT) through the acts of piety, righteousness, generosity, and service to humanity.

### **Signed by the Council members (in alphabetical order):**

Imam Ahmed Limame – The Outaouais Islamic Centre  
Imam Anver Malam – Jami Omar  
Imam Ismail Al-Batnuni – AMA (Masjid Al-Rahmah)  
Imam Mohammad Badat – Masjid Bilal  
Imam Muhammad Suliman – Ottawa Muslim Association  
Imam Mylound Tajri – Aylmer Mosque  
Imam Owais Tilly – Jami Omar  
Imam Rashid Al-Qasmi – Masjid Taqwa  
Imam Samy Metwally – Islamic Society of Gloucester  
Imam Sikander Hashmi – Kanata Muslim Association  
Imam Zijad Delic – South Nepean Muslim Community (SNMC)



# COUNCIL OF IMAMS OF OTTAWA–GATINEAU CONSEIL DES IMAMS D'OTTAWA-GATINEAU

## مجلس الأئمة في منطقة أوتاوا-جاتنو

Au nom de Dieu, Le Miséricordieux, Le Très Miséricordieux. Louanges à Dieu le Tout-Puissant.

### **Annonce Ramadan 1444-2023**

Le mardi 21 Mars 2023

Louanges à Dieu le Tout-Puissant. Que la paix et la bénédiction soient sur le Messager de Dieu, sa famille, ses fidèles compagnons et tous ceux qui les suivent.

Aujourd'hui, mardi 21 mars (29 Châabane, 1444), il n'y a pas eu de confirmation de l'observation de la lune selon le critère global d'observation de la lune. Par conséquent, nous compléterons les 30 jours de Châabane. Le Conseil des imams d'Ottawa-Gatineau déclare par la présente que le premier jour du Ramadan sera **le jeudi 23 mars 2023**. Par conséquent, les prières de Tarawih commenceront **le mercredi soir 22 mars 2023**, In Sha'ā Allah. Le Ramadan, le mois du Coran et du jeûne, est sur le point d'apporter d'énormes bénédictions de Dieu, l'occasion de pardonner et d'étendre la gentillesse aux autres. Le Conseil encourage tout un chacun à participer à la mosquée de son quartier, à tirer profit des prières de la congrégation et à s'assurer la récompense de Dieu, Exalté Soit-Il.

**La Zakat al-Fitr:** Conformément aux règles du fiqh sur le type de denrées et leur poids respectif, le Conseil a fixé à 10 \$ le montant minimum à verser par personne au nom de tous les membres de la famille, y compris les enfants mineurs. Toute personne souhaitant payer davantage peut le faire puisqu'il n'y a pas de limite maximale pour cette obligation. Le Conseil encourage également la communauté à verser la Zakat al-Fitr dès que possible afin que les personnes les plus méritantes puissent en bénéficier immédiatement au cours du mois béni.

À ce moment où nous commençons à observer le mois béni du Ramadan, le Conseil des imams d'Ottawa-Gatineau adresse ses meilleurs vœux à tous les Canadiens et à toutes les communautés musulmanes du pays. Nous espérons que notre jeûne et nos bonnes actions seront acceptés et bien accueillis par Dieu le Tout-Puissant. Nous appelons tous les Canadiens et les musulmans à garder dans leurs prières les victimes des guerres et des catastrophes naturelles. Encourageons-nous les uns les autres à gagner l'agrément de Dieu (Exalté Soit-Il) par des actes de piété, de droiture, de générosité et de service à l'humanité.

### **Le Conseil des imams d'Ottawa-Gatineau (CIOG)**

Signé par les membres du Conseil (par ordre alphabétique) :

Imam Ahmed Limame – Centre islamique de l'Outaouais  
Imam Anver Malam – Mosquée Omar  
Imam Ismail Al-Batnuni – AMA (Mosquée Al-Rahmah)  
Imam Mohammad Badat – Mosquée Bilal  
Imam Muhammad Suliman – Association musulmane d'Ottawa  
Imam Myloud Tajri – Mosquée d'Aylmer  
Imam Owais Tilly – Mosquée Omar  
Imam Rashid Al-Qasmi – Mosquée Taqwa  
Imam Samy Metwally – Société islamique de Gloucester  
Imam Sikander Hashmi – Association musulmane de Kanata  
Imam Zijad Delic – Communauté musulmane du sud du Nepean (SNMC)